
 

VII sesja Rady Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  
31 maja 2019r.  

 
I Otwarcie sesji.  
Obecnych 13 radnych stan na 15. Nieobecni: Zbigniew Bołoczko i Ziemowit Patek.  
Przewodniczący minutą ciszy uczcił pamięć zmarłego Zygmunta Traczyk.  
 

II. Informacja Burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 

III. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na temat 
działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja spotkała się na posiedzeniu raz                                
i opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska -   spotkała się 
na posiedzeniu raz. Na posiedzenie zostali zaproszeniu komendant KPP w Krośnie Odrz, 
komendant KP w Gubinie oraz komendant SM - tematem spotkania było bezpieczeństwo                      
w ruchu drogowym w mieście - kolejne spotkanie w czerwcu oraz opiniowano projekty 
uchwał na dzisiejszą sesję.  
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki -  spotkała się dwukrotnie. Pierwsze 
posiedzenie dotyczyło zaopiniowania wniosków do Nagrody Kulturalnej, drugie posiedzenie 
dotyczyło zaopiniowania uchwal na dzisiejszą sesję.   
Komisja Rewizyjna -  
Przewodnicząca komisji rewizyjnej Danuta Grygorowicz odczytała sprawozdanie                                        
z przeprowadzonej kontroli w Wydziale Finansowym. 
Protokół stanowi załącznik do protokołu. 
 

 
IV.  Podjęcie uchwał w sprawie:   

1. przystąpienia gminy Gubin o statusie miejskim do Stowarzyszenia pn.”Unia 
Miasteczek Polskich”- 59 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt omówiony 
został na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uzasadnienie  projektu uchwały: 
Powstała w 1991 roku Unia Miasteczek Polskich jest ogólnokrajową organizacją zrzeszającą 
małe miasta, gminy miejsko -wiejskie oraz wiejskie. Skupia 130 małych miast z całej Polsk,  z 
czego czynnie działających jest ponad 30. Misją Unii Miasteczek   Polskich od początku jej 
istnienia jest wspieranie idei samorządności lokalnej oraz rozwoju wspólnot lokalnych i 
społeczeństwa obywatelskiego. Istotą działalności Stowarzyszenia, a zarazem najuważniejszym 
celem jest reprezentowanie interesów małych miast i gmin oraz promowane takich rozwiązań 
ustrojowych i prawnych, które będą korzystne z punktu widzenia tej kategorii samorządów 
lokalnych i ich społeczności. Podstawową sferą aktywności jest działalność jej przedstawicieli 
na rzecz wypracowania pożądanych przez społeczności lokalne rozwiązań legislacyjnych. 
Przedstawiciele UMP działają w wielu ciałach systemu państwowego m.in. uczestnicząc w 
pracach komisji Sejmowych i Senackich, Komisji Trójstronnej ds. Społeczno-Gospodarczych, 
szeregu Komitetów Monitorujących i Sterujących funduszy europejskich oraz Komisji 
Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego, która stanowi główną platformę rozmów oraz 
negocjacji   w kwestiach rozwiązań prawnych, finansowych i ustrojowych między władzą 
centralną, a samorządem.  



 
Opinie komisji RM: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie ( 2 głosy za, 3 głosy 
wstrzymujące się) 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki zaopiniowała projekt uchwały negatywnie ( 4 głosy 
wstrzymujące) 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska zapoznała się z projektem 
uchwały (nie zajęła stanowiska)  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /11 osób-za, 0 
osób- przeciw, 2 osoby - wstrzymały się od głosu/ i otrzymała nr VII.55.2019 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
  

2. zmieniającą uchwałę  Rady Miejskiej w Gubinie nr II.22.2018 z dnia 21 grudnia 
2018r. w sprawie uchwały budżetowej gminy Gubin o statusie miejskim na 2019 
rok - 56 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt omówiony 
został na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uzasadnienie  projektu uchwały: 
Zmiany w uchwale budżetowej gminy Gubin o statusie miejskim na 2019 rok wprowadza się 
w związku ze złożonymi wnioskami przez kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 
przez naczelników wydziałów Urzędu Miejskiego. Zmiany uwzględniają zapotrzebowanie 
jednostek i wydziałów na realizację niezbędnych zadań. Szczegółowe uzasadnienie 
poszczególnych zmian zawierają przedmiotowe wnioski.  
           
Opinie komisji RM: 
Komisja Finansów I Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie  
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki zaopiniowała projekt uchwały negatywnie ( 2 głosy 
wstrzymujące i 2 przeciw) 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie  
 
Radna Teres Zajkowska rozpoczęła dyskusję w sprawie planowanej budowy placów zabaw. Po 
przeprowadzonym przetargu na to zadanie, w wyniku oszczędności poprzetargowych, część 
środków planowanych na budowę placu zabaw przy ul.Pułaskiego została przesunięta na 
uzupełnienie kosztów budowy placów zabaw przy ul. Miodowej i Krzywoustego, w przypadku 
których,  w wyniku przetargów powstały braki finansowe. 
W trakcie dyskusji Burmistrz i Naczelnik Wydziału Komunalnego i Inwestycji wyjaśniali, że 
oszczędności poprzetargowe nie wiążą się z ograniczeniem zakresu robót na placu zabaw przy 
ul.Pułaskiego, zaś sam zakres tych robót, wielkość tego placu i ilość urządzeń na nim 
planowanych ustalona były znacznie wcześniej – na etapie projektowania był moment na 
wprowadzanie ewentualnych zmian. 
Radny Jan Skóra pytał o renowację Baszty Ostrowskiej i wieży Kościoła Farnego. 
Naczelnik Wydziału Komunalnego i Inwestycji wyjaśnił, że na renowację Baszty Ostrowskiej 
miasto nie otrzymało dotacji zewnętrznej i niezbędne jest w obiekcie wykonanie ekspertyzy 
technicznej schodów. Natomiast obiekt Kościoła Farnego jest aktualnie zabezpieczany – 
usuwane są drzewa z murów i fragmenty cegieł – przez specjalistyczną firmę alpinistyczną. 
 
 Radna Halina Wojnicz poruszyła kwestię związana z przeznaczeniem dodatkowych 38 tys. zł z 
budżetu gminy dla GDK na organizację Wiosny Nad Nysą. Burmistrz wyjaśnił, że GDK nie 



uzyskał planowanych pierwotnie środków zewnętrznych na organizację imprezy  i zwrócił się o 
dofinansowanie do gminy. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 59. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/12 osób-za,                           
1 osoba- przeciw, 0 osób - wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr VII.56.2019 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

         
3. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej nr II.23.2018 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej prognozy Finansowej gminy Gubin o statusie miejskim na lata 
2019-2034- 57 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt omówiony 
został na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uzasadnienie  projektu uchwały: 
Zmiany w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Gubin o 
statusie miejskim na lata 2019-2034 związane z aktualizacją danych w związku ze zmianami w 
budżecie gminy na 2019r. 
Ponadto dokonuje się zmian w załączniku stanowiącym wykaz przedsięwzięć w związku z 
koniecznością aktualizacji limitu zobowiązań. Zmiany te dotyczą przedsięwzięcia pod nazwa 
„Dwa ratusze -jedno Euromiasto”, gdzie w związku z realizacją kolejnych działań w ramach 
projektu limit zobowiązań zmieniono z 412.293,82 zł na 342.606,03 zł oraz przedsięwzięcia pod 
nazwą „Budowa dróg wraz z uzbrojeniem  terenu przy ul. Widok, Bronowickiej i Leśnej w 
Gubinie”, gdzie zawarto już wszystkie umowy związane z realizacją zadania i limit zobowiązań 
zmieniono z 79.950,00 zł na 0,00 zł. 
 
Opinie komisji RM: 
Komisja Finansów I Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie  
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki zaopiniowała projekt uchwały negatywnie ( 2 głosy 
wstrzymujące i 2 przeciw) 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwal została podjęta /11 osób-za, 0 osób- 
przeciw, 2 osoby - wstrzymały się od głosu/ i uchwała otrzymała nr VII.57.2019 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
 
Przewodniczący złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie stanowiska                               
w sprawie wyrażenia woli  wystąpienia z ZCM  
 
Głosowanie wniosku o rozszerzenie porządku obrad. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został rozszerzony/13 osób-
za, 0 osób- przeciw, 0 osób - wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 

4. wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego - 58 
Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt omówiony 
został na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uzasadnienie  projektu uchwały: 



Pismem z dnia 20 maja 2019 r. Prokurent spółki Zachodnie Centrum Medyczne Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością zwrócił się do wspólników spółki z wnioskiem o 
dokapitalizowanie spółki przez udziałowców w kwocie 680 000,00 zł. 
We wniosku wskazano, iż spółka wymaga ciągłego intensywnego rozwoju i wymaga działań 
zmierzających do poszerzenia zakresu działalności medycznej z równoczesnym 
optymalizowaniem ponoszonych kosztów. Takie podejście doprowadzi do zbilansowania się 
działalności zakładu w perspektywie najbliższych lat.  
Spółka podejmuje intensywne działania związane z: 
- rozwojem wymaganej informatyzacji zakładu, 
- uruchomieniem nowych oddziałów w Krośnie Odrzańskim Oddziału Wewnętrznego 20 
łóżek oraz oddziału Rehabilitacji Ogólnoustrojowej w Gubinie 25 łóżek, 
- poszerzeniem oferty ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. 
Ponadto podniesiono, że koniecznym też dla przyszłego bezpiecznego funkcjonowania 
placówki oraz bezpieczeństwa pacjentów jest wykonanie rezerwowego źródła wody dla 
budynków szpitala w Krośnie Odrzańskim i w Gubinie. 
Mając na uwadze rozwój w nowych obszarach działalności spółki zasadnym jest pozyskanie 
urządzeń medycznych tj. wieży anestezjologicznej na blok operacyjny oraz aparatu RTG. 
Podwyższenie kapitału zakładowego przyczyni się do zwiększenia zdolności kredytowej, a co 
za tym idzie do podniesienia wiarygodności spółki wobec kontrahentów, NFZ oraz banków.  
Zgodnie z §6 ust.2 Uchwały Nr VIII.48.2015 Rady Miejskiej w Gubinie z dnia 16 czerwca 
2015 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz akcji w 
spółkach prawa handlowego wniesienie wkładów na pokrycie obejmowanych udziałów przez 
Gminę Gubin o statusie miejskim możne nastąpić po uzyskaniu pozytywnej opinii Rady 
Miejskiej w Gubinie. 
 
Opinie komisji RM: 
Komisja Finansów I Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie ( 4 głosy za, 1 głos 
przeciw) 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki zaopiniowała projekt uchwały negatywnie ( 2 głosy 
wstrzymujące i 2 przeciw) 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 
negatywnie ( 2 głosy wstrzymujące i 2 przeciw) 
 
Zabierając głos Starosta Krośnieński  prosił radnych Rady Miejskiej w Gubinie  o dalszą 
współpracę z ZCM Sp. z o.o.. Poinformował o rozmowach z NFZ w sprawie otwarcia nowych  
oddziałów. Zapewnił, że nocna i świąteczna pomoc oraz ZOL zostają w Gubinie. Jest możliwość 
utworzenia oddziału rehabilitacyjnego w Gubinie, w budynku C - do przeprowadzenia są  drobne 
remonty i znalezienie personelu. Rozwiał wątpliwości radnych co do ewentualnej lokalizacji tego 
oddziału w Krośnie Odrz. – w tamtejszych obiektach szpitalnych niema miejsca na ten oddział. 
Wyjaśnił, że usytuowanie oddziału wewnętrznego – ze względów finansowych i logistycznych 
możliwe jest jedynie w Krośnie Odrz. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 58. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/9 osób-za, 2 
osoby- przeciw, 2 osoby - wstrzymały się od głosu/ i otrzymała nr VII.58.2019 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

 

Przewodniczący odczytał stanowisko Rady Miejskiej w Gubinie z dnia 31 maja 2019r. w 
sprawie wyrażenia woli  wystąpienia z ZCM  

 



Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego stanowiska.  

 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Gubinie z dnia 31 maja 2019r. 

dotyczące wystąpienia z ZCM Sp. z o.o. z siedzibą w Krośnie Odrz.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie                
/13 osób-za, 0 osób- przeciw, 0 osób - wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do stanowiska. 
 

V. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół był wyłożony do wglądu. Radni nie wnieśli uwag. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania protokół został przyjęty/13 osób-za, 0 osób- przeciw, 0 osób - wstrzymało się od 
głosu 

 
VI.  Sprawy różne. 
Radni zwracali uwagę na: 
J.Skóra - brak powiatowego kalendarza imprez kulturalnych 
K.Zdobylak – stan czystości na ulicach powiatowych w mieście  
H.Wojnicz – konieczność zapytania mieszkańców w formie ankietowej o jakość życia w 
mieście  
M.Rogiński – brak radnych powiatowych na sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął VII sesję Rady Miejskiej w 
Gubinie. 
                                                                                      
 
                                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
                                                                                               Wojciech Sendera  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zakończono godz. 13:05 
Protokołowała Alicja Dobras 


